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Stichting Eendenkooi Maaspoort 
Nieuwsbrief nummer 66, 01-04-2023 

 

        
 

 
 

Rondleidingen 15-01-2023 

Op 15 januari zijn de eerste rondleidingen van 2023 gegeven. Ondanks dat het de dagen ervoor 

flink heeft geregend zijn er toch 54 deelnemers gekomen. 

Op de avond ervoor komt om 19.30 nog een mail binnen met een afmelding van vier personen. 

“Krijg zojuist te horen dat alle personen geen trek hebben in de wandeling i.v.m. vele regen 

en de te verwachtte blubber”. 

Jammer dat deze mail zo laat komt. Een paar uur eerder en ik had nog wat mensen kunnen 

benaderen die zijn afgewezen wegens volle groepen. 

 

 
 

Kooiplas in januari 
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De volgende rondleidingen zijn op 16 april a.s.  

We kunnen dan een extra rondleiding verzorgen omdat we een nieuwe rondleider er bij hebben. 

Vanaf nu kan ook Jan rondleidingen geven in de Eendenkooi. Jan zorgt voor een welkome 

aanvulling voor toekomstige rondleidingen. Zo kunnen we meer mensen deel laten nemen maar 

ook meer schoolkinderen te gelijker tijd ontvangen. 

 

Populier 

In de buurt van het kooihuisje is een grote populier omgevallen.  

Populier, ook wel poppel of peppel, is een geslacht van loofbomen uit de wilgenfamilie. 

 

 
 

Omgevallen populier 

 

Bij nadere inspectie blijkt de boom al enige 

tijd dood. De kruin bestaat uit alleen dode 

takken waarvan voor een gedeelte de bast al 

af is. Er komen bijna geen wortels mee 

omhoog. Deze zijn ook al dood. 

De snelgroeiende populieren kunnen tot 40 

meter hoog worden. De maximale leeftijd 

van de populier ligt op ongeveer 

tweehonderd jaar. Van ouderdom zal de 

boom niet dood gegaan zijn. Voor een goede 

groei hebben de bomen veel licht nodig. 

Ligt hierin misschien de oorzaak. De boom 

kreeg niet veel licht.  

Bij de val heeft de boom ook andere bomen 

beschadigd zoals op de foto te zien is. 

De komende tijd kan er weer veel gezaagd 

en opgeruimd worden. 

De dikke stam kan wel blijven liggen. Een 

stuk kan afgezaagd worden, vooraan in de 

kooi gezet worden en dienst doen als 

hakblok bij het kloven van gezaagd hout. 

 

 

Nieuwe wijk toezichthouder 

Vanuit de gemeente ’s-Hertogenbosch afdeling Beheer & Programmering Openbare Ruimte is  

een nieuwe Toezichthouder voor de wijk Maaspoort aangesteld; Maarten Thijssen. 

Maarten is op 18 januari op bezoek gekomen en heeft een rondje door de Eendenkooi mee 

gedaan. Uitleg gegeven en een paar zaken laten zien. 

De volgende dag heeft Maarten samen met de wijk regisseur contact gehad met een bomen 

specialist van de gemeente ’s-Hertogenbosch. Afgesproken is dat hij twee bomen in maart laat 

snoeien (veilig stellen) die dood zijn (wilg en eik) om te voorkomen dat bij omvallen er veel 

schade zal optreden of dat er dode takken naar beneden vallen op het moment dat er iemand 

onder door loopt.  

De boom die over het water ligt neemt BOR voor zijn rekening. Maarten neemt contact op 

met de wijk aannemer die komt kijken. Uiteindelijk wordt besloten om veel takken die over 

de sloot liggen weg te halen, maar ook om een aantal te laten liggen als ze geen brug vormen 

over de sloot. 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Geslacht_(biologie)
https://nl.wikipedia.org/wiki/Loofboom
https://nl.wikipedia.org/wiki/Wilgenfamilie
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Winter 

Zaterdag 21 januari was een koude werkdag. Her en der nog wat sneeuw en wat ijs op de plas en 

sloten. 

Ondanks het vriesweer weer een paar mooie zwammen ontdekt. 

 

 
 

Toefige labyrinthzwam 

 

 
 

Gele korstzwam 

 

 
 

Oranje druppelzwam 

 

 
 

Judasoor 
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We hebben geen strenge winter gehad, wel een aantal keren vorst wat weer mooie plaatjes 

opleverde. 

 
 

Bevroren slootje 

 
 

Bevroren vangpijp

 

Nieuwe wijkmanager 

Naast een nieuwe wijk toezichthouder is er per 01-01-2023 ook een nieuwe wijkmanager gestart 

voor Maaspoort en Empel; Joost Ankone. Op Linked in schrijft hij; 

Als wijkmanager van Maaspoort en Empel hou ik me vooral bezig met de leefbaarheid van de 

wijk en de kwaliteit van de leefomgeving. Daarnaast ben ik aanspreekpunt voor bewoners als ze 

niet weten waar ze met hun vraag naartoe moeten, of initiatieven willen organiseren. Ook ben ik 

“smeerolie” tussen bewoners en organisaties. Dit om te voorkomen dat zaken onduidelijk zijn en 

daardoor blijven hangen. 

Op vrijdag 24 februari  heb ik de nieuwe wijkmanager ontvangen en rondgeleid in de Eendenkooi. 

Hij is zo snel op mijn uitnodiging om te komen kijken ingegaan omdat dit de eerste mail was die 

hij ontving, die niet gelijk van alles van hem verlangde, wilde hebben of geen klachten (over de 

gemeente of anderen) bevatte, maar een uitnodiging om hem iets te laten zien. 

Joost is erg onder de indruk van het natuurgebiedje en de werkzaamheden die door de 

gezamenlijke vrijwilligers worden uitgevoerd. 

Hij noemde de kooi een pareltje en ik krijg de stellige indruk dat hij vanaf nu de kooi een warm 

hart toedraagt. 

Hij zal zijn bezoek aan de kooi binnen de gemeente kenbaar maken en verspreiden en zal indien 

de gelegenheid zich voordoet uitdragen dat het goed toeven is in de kooi als bezoeker 

(rondleidingen) en als vrijwilliger. 

Deze zomer wil hij samenhang bevorderende activiteiten voor de gehele wijk organiseren en ik 

heb aangeboden dat wellicht de eendenkooi daar een activiteit voor zou kunnen bieden 

(bijvoorbeeld openstelling, rondleiding). 
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Wethouders 

Op vrijdag 3 maart hebben twee wethouders een werkbezoek afgelegd aan de Eendenkooi. 

Marianne van der Sloot en Ralph Geers. Beide zijn wethouder van ’s-Hertogenbosch sinds de 

vorming van het huidige college van B&W in juni 2022.  

Marianne van der Sloot heeft de portefeuille Werk en inkomen, sociale structuur, sport en 

erfgoed. Onder sociale structuur valt onder andere het onderwerp vrijwilligers. 

Ralph Geers heeft de portefeuille Economie, Leefomgeving & Milieuzaken. Hieronder vallen 

onder andere Openbare ruimte, Water & Groen, Dierenwelzijn en Milieu. 

Beide wethouders hebben op hun beleidsterreinen dus te maken met de Eendenkooi. Groen, water, 

openbare ruimte dieren en vrijwilligers.  

De subsidie die de Eendenkooi elk jaar aanvraagt en krijgt van de gemeente ’s-Hertogenbosch 

loopt via de Subsidieregeling Bossche duurzaamheidsactiviteiten. 

Marianne van der Sloot is, tijdens een feestelijke bijeenkomst in het kader van 20 jaar Galant 

Vrijwilligerscentrale, uitgenodigd om een kijkje te komen nemen in de Eendenkooi. Ralph Geers 

die zelf ook op Maaspoort woont is uitgenodigd tijdens een bewonersbijeenkomst over de 

herinrichting van de oevers van de Noorderplas. 

 

 
 

Marianne van der Sloot, Ralph Geers en Jan. 

 

Tijdens een rondje door de kooi is verteld 

over het ontstaan, de werking van een 

eendenkooi, is het beroep van kooiker 

toegelicht en is uitgebreid stilgestaan bij het 

werk wat de vrijwilligers uitvoeren in de 

kooi. 

Bij een afsluitend kopje koffie vraagt 

wethouder Geers wat de grootste uitdaging 

voor mij is voor wat betreft de Eendenkooi. 

Daar hoef ik niet lang over na te denken. 

De grootste uitdaging is altijd om de 

werkzaamheden die door alle vrijwilligers 

worden uitgevoerd uit te (laten) voeren van 

uit de filosofie van een eendenkooi.  

De Eendenkooi Maaspoort is niet een 

gewoon natuurgebiedje van 4 hectare, maar 

een eendenkooi. Een plaats waar (als de 

gemeente ’s-Hertogenbosch toestemming 

zou geven) eenden gevangen zouden mogen 

worden. 

Alle werkzaamheden moeten daar op gericht 

zijn en het gebied moet ook de uitstraling 

van een eendenkooi blijven houden. 

 

Na afloop wordt ’s-middags nog via een mail het volgende bericht ontvangen. 

 

Veel dank voor het prachtige bezoek aan de Eendenkooi. Heel bijzonder om te leren over de 

geschiedenis, het oude ambacht, de natuur en jullie vrijwilligers. 

 

We gaan elkaar zien!  
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Lente 

Ondanks dat het in de dagelijkse praktijk door de vele regen nog niet erg opvalt is de lente 

begonnen. Her en der beginnen de voorjaars bloemen tevoorschijn te komen. 

Het speenkruid, de paarse dovennetel, madeliefjes, paardenbloemen en zelfs al een eerste 

pinksterbloem. De meidoorn komt tot volle bloei en wilgenkatjes zijn al bijna uitgebloeid. 

Vogels leggen de eerste eieren en een enkeling is al aan het broeden. 

.

 
 
Paarse dovennetel 

 

 
 
Meidoorn 

 
 
Speenkruid 

 

 
 
Wilgenkatjes 



7 

 

 
Boven op een takkenril heeft het vrouwtje 

van een Wilde eend een nest gemaakt.  

Het nest is een ondiep kuiltje, bedekt met 

mos, donsveertjes en takjes Een broedsel 

meestal bestaande uit 7 tot 11 eieren (maar 

kan lopen van 1-13).  

 

 
 

Nest boven op takkenril 

 
 

Broedende eend 

 

Omgevingsfonds Windpark 

Door “Mooi zo goed zo” is de Eendenkooi op 

de hoogte gebracht van het bestaan van het 

omgevingsfonds Windpark De Rietvelden. 

Het Windpark De Rietvelden zijn vier 

windmolens op en nabij bedrijventerrein De 

Rietvelden in ‘s-Hertogenbosch. 

De windmolens zijn van het merk Nordex en 

het type N117. Deze windmolens hebben een 

ashoogte van 119 meter, een rotordiameter van 

117 meter en een tiphoogte van 177,5 meter.  
 

 

De vier windmolens wekken naar verwachting gezamenlijk circa 38,6 miljoen kilowattuur groene 

stroom op per jaar. 

De elektriciteit van drie van de vier windmolens wordt gebruikt door  Heineken. De stroom van 

de vierde windmolen, die eigendom is van de honderden leden van coöperatie Bossche 

Windmolen West, wordt door deze inwoners van ’s-Hertogenbosch gebruikt. 

Verder wordt een deel van de opgewekte elektriciteit door BCTN gebruikt om speciale 

batterijcontainers op te laden.  

Zo werken bedrijven en inwoners samen aan de verduurzaming van ’s-Hertogenbosch. 

Een deel van de opbrengsten van de vier windmolens wordt via het omgevingsfonds ter 

beschikking gesteld aan de omgeving van Windpark De Rietvelden.  

De bijdrage aan het fonds is 0,50 euro per opgewekte MWh per jaar. Dit bedrag komt uit de 

Gedragscode Wind op Land en is als richtlijn opgenomen in het landelijke Klimaatakkoord. De 

verwachting is dat de vier windmolens gezamenlijk circa 38.000 MWh per jaar opwekken, dus dat 

kan een jaarlijkse bijdrage aan het fonds zijn van circa 19.000 euro per jaar.  

https://www.bosschewindmolenwest.nl/
https://www.bosschewindmolenwest.nl/
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De bijdrage kan per jaar verschillen: het ene jaar kan er meer wind zijn dan het andere jaar 

waardoor de opbrengst van de windmolens het ene jaar hoger kan zijn dan het andere jaar.  

De doelen waaraan het omgevingsfonds wordt besteed, zijn de volgende:  

• Duurzaamheid 

• Groen in de buurt 

• Leefbaarheid 

• Andere sociale aspecten die bijdragen aan een betere buurt of wijk 

• Beperking van mogelijk negatieve effecten van het windpark op de omgeving 

Op onderstaande plattegrond ziet u de vier windmolens (de groene stipjes) met daaromheen de 

groene lijn die het gebied tot 1775 meter (10 x tiphoogte van 177,5 meter) aangeeft. 

De onafhankelijke stichting Omgevingsfonds Windpark De Rietvelden beheert het 

omgevingsfonds. De doelen voor dit omgevingsfonds en hoe het fonds wordt beheerd, is in 

overleg met de omgeving bepaald. Een werkgroep met vertegenwoordigers van wijk- en 

bestuursraden en individuele inwoners heeft geholpen de doelen te bepalen en welke vorm van 

beheer het beste paste. De rol van de werkgroep is nu overgenomen door het bestuur van de 

stichting. 

  

  

Plattegrond met vier windmolens (de groene stipjes) en de groene lijn die het gebied tot 1775 meter aangeeft 

 

De Eendenkooi heeft eind december een aanvraag ingediend bij het omgevingsfonds om nieuwe 

bomen voor de kooi aan te schaffen. Begin maart is bericht ontvangen dat de Eendenkooi een 

bedrag van € 1.000,- uit het omgevingsfonds krijgt voor dit doel. 

In de volgende nieuwsbrief zullen wij nader berichten. 

https://windparkderietvelden.nl/assets/Projecten/Uploads/WindparkDeRietvelden/Downloads/2021-03-08-Windpark-De-Rietvelden-1775-meter-1.jpg
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De bever(s) 

De laatste tijd heeft de bever niet veel geposeerd voor de camera. Ook niet op de voederplaats. 

Het werkterrein is meer verlegd naar de noord en oostkant van de Eendenkooi.  

In de slootjes is de bever bezig met baggerwerkzaamheden (kan eventueel door de gemeente 

ingehuurd worden). De slootjes worden op diepte gehouden en er worden pogingen gedaan om 

slootjes met elkaar te verbinden. Als het droger weer wordt en het water gaat verdwijnen uit de 

slootjes zal de bever daar ophouden met het verzetten van werk. 

 

 
 

Baggerwerkzaamheden 

 
 

Verbindingen maken tussen slootjes

 

Bij de burcht op de noordborst is de gang 

naar de eerste kamer ingestort en heeft de 

bever een nieuwe toegang gegraven naar de 

eerste kamer. Bij de derde kamer is het dak 

van het hol op meerdere plaatsen ingezakt en 

zijn verschillende gaten ontstaan. 

Ook bij de tweede burcht is een gat bij de 

eerste kamer ontstaan. Dit gat hebben we pas 

onlangs ontdekt, maar lijkt er al langer te 

zitten. Is dit wellicht de oorzaak dat de bever 

in november begonnen is met de bouw van 

de derde burcht, of komt dit doordat het 

water in het najaar lang hoog heeft gestaan 

en daardoor de burcht ongeschikt is geraakt. 

 

 

  
 

Gat bij de tweede burcht
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NL Doet 

Dit jaar heeft de Eendenkooi weer mee gedaan met NL Doet. In tegenstelling tot voorgaande jaren 

waren er niet veel aanmeldingen. Naast een goede opkomst van de eigen vrijwilligers waren er 

maar twee aanmeldingen van via het Oranjefonds. Komt dit door het minder goede weer van de 

afgelopen tijd (veel regen en nattigheid) of zijn er ook nog andere redenen (ook landelijk minder 

deelnemers). 

Desalniettemin is er toch veel gedaan. Er wordt gewerkt aan een nieuwe wand bij de brug en er is 

veel zaag en kloofwerk gedaan. 

Jammer genoeg dit keer een gewonde te betreuren. Een bezoekje aan het ziekenhuis was 

noodzakelijk. Een wond bij de lip is geplakt. Praten en eten een paar dagen wat moeilijk, maar 

achteraf viel het allemaal wel mee.  

 

 
 

Jan en Teun aan het graven. 

 

Paaltjes. 

Er is op verschillende locaties in de wijk Maaspoort gestart met het vervangen van beschoeiingen 

en het aanleggen van natuurvriendelijke oevers bij sloten en de Noorderplas. Dit wordt gedaan op 

plekken waar de oevers eigendom zijn van de gemeente. Ook worden langs percelen van 

particuliere eigenaren de huidige, houten beschoeiing vervangen. 

Een natuurvriendelijke oever is een oever die door de mens is ingericht om de ontwikkeling van 

natuur, landschap en ecologie expliciet te stimuleren. Dit wordt gedaan door langs wateren een 

flauwe oever te realiseren die geleidelijk overloopt van land naar water, waarbinnen verschillende 

oeverzones aanwezig zijn. Elke oeverzone wordt gekenmerkt door specifieke flora en fauna. 
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Bij het verwijderen van de beschoeiing in een sloot bij Polsbroek lag er een stapel hardhouten 

paaltjes op de kant.  

Er is contact opgenomen met het bedrijf die de werkzaamheden uitvoert. 

Afgelopen week is jullie bedrijf bezig geweest met het aanleggen van natuurvriendelijke oevers in 

sloten vlak achter Bouvigne aan het fietspad Polsbroek. Bij het witte bruggetje liggen nu een 

heleboel houten paaltjes die jullie uit het water getrokken hebben. 

Op de bovenste 15-20 cm na zijn deze paaltjes in mijn beleving nog goed bruikbaar voor 

beschoeiing of het maken van een gording. Indien jullie de paaltjes niet zelf hergebruiken willen 

wij de paaltjes graag hebben zodat wij ze kunnen (her)gebruiken. Zouden jullie ze in dat geval 

neer kunnen leggen bij de poort van de ingang van de Eendenkooi. 

Enige tijd later lagen de paaltjes inderdaad op de aangegeven plaats. Zij komen goed van pas. 

 

Werkzaamheden 

De afgelopen maanden is weer veel werk verzet. Veel bomen (essen en wilgen) zijn geknot, 

bramen en jong opschot verwijderd, broedkorven zijn uitgelegd, nieuwe bomen gepland et cetera. 

Doordat de bever graag bast van jonge wilgen eet moet de nieuwe aanplant beschermd worden 

tegen vraat. Hiervoor wordt gaas gebruikt wat om de nieuwe boompjes wordt gezet. 

De paden van de ingang van de eendenkooi naar de rietschuur zijn dit voorjaar weer erg modderig 

geworden door de vele regen en door frequent gebruik. 

Hopelijk gaan de temperaturen binnenkort omhoog zodat gras en andere plantjes weer gaan 

groeien en er zo voor zorgen dat de paden weer begroeid raken en de modder verdwijnt. 

 

 
 

Jack maakt gazen kokers voor de jonge aanplant 

 
 

Dode boom met veel tonderzwammen 

 

De Eendenkooi Maaspoort is opgenomen in de goedendoelengids van ’s-Hertogenbosch.  
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Weer een vreemde eend in de bijt 

 

  
 
Slobeend ? (zonder witte borst)  

 
Colofon 

Deze nieuwsbrief is een uitgave van De Stichting Eendenkooi Maaspoort.  

Redactie: Rut Stokman 

Hebt u ideeën, teksten of foto’s, graag zenden naar Rut Stokman. E-mail: r.a.m.stokman@home.nl  

 

Doelstelling: De Stichting Eendenkooi Maaspoort is sinds het jaar 2000 bezig met het in stand houden en 

restauratie van de voormalige “Empelse Kooi”. Deze kooi is nu bekend als Eendenkooi Maaspoort in het 

Burgemeester Van Zwietenpark en is eigendom van de gemeente 's-Hertogenbosch. De stichting heeft een 

bestuur en voert de werkzaamheden uit met behulp van vrijwilligers. De vrijwilligers wonen vooral in 

Maaspoort, maar er zijn ook vrijwilligers uit andere wijken en plaatsen uit de omgeving komen. 

Met restaureren bedoelen we dat we de kooi zoveel mogelijk in de oude staat terugbrengen zodat er gevangen 

zou kunnen worden zonder dit daadwerkelijk te doen. 

 

Donaties zijn welkom op bankrekeningnummer lid IBAN: NL70 RABO 0144536846, t.n.v. Stichting 

Eendenkooi Maaspoort te ’s-Hertogenbosch.  

 

Bestuur Stichting Eendenkooi Maaspoort:  

Teun Kelderman:  voorzitter  

Thijs Vos   penningmeester  

Sander van de Wiel secretaris 

Ton Boudewijns:  algemeen bestuurslid 

Rut Stokman:   kooiker, adviseur renovatie en contact vrijwilligers 

 

Info:   www.eendenkooimaaspoort.nl  

E-mail:   info@eendenkooimaaspoort.nl  

 

Wil je de nieuwsbrief niet meer ontvangen, laat dat dan even weten. 

mailto:r.a.m.stokman@home.nl
http://www.eendenkooimaaspoort.nl/
mailto:info@eendenkooimaaspoort.nl

